
   Ενότητα 16     Αθλήματα – σπορ    Σύγχρονος αθλητισμός  
 
 
 
 
Γραμματικό  φαινόμενο  
 
 

Σχηματισμός παρατατικού και αορίστου οριστικής  
σύνθετων ρημάτων με προθέσεις – Η εσωτερική αύξηση. 

 
            

Τα σύνθετα ρήματα με προθέσεις στον παρατατικό και τον 

αόριστο παίρνουν ένα «ε» ανάμεσα στην πρόθεση και το ρήμα. Το «ε» 

ονομάζεται εσωτερική αύξηση και μπαίνει μόνο όταν τονίζεται.  

 

π.χ. καταβρέχω – κατέβρεχα  - κατέβρεξα  

 

 Στις προθέσεις που τελειώνουν σε φωνήεν η εσωτερική 

αύξηση παίρνει τη θέση του τελικού φωνήεντος της 

πρόθεσης, όταν τονίζεται  

 

                π.χ. υπογράφω – υπέγραφα – υπέγραψα  

 

 Όταν έχουμε τις προθέσεις περι-  και προ-  ή τις προθέσεις 

που τελειώνουν σε σύμφωνο, τότε η εσωτερική αύξηση όταν 

τονίζεται μπαίνει ανάμεσα στην πρόθεση και το ρήμα  

 

                π.χ. περιγράφω – περιέγραφα – περιέγραψα  

 

ΠΡΟΣΟΧΗ : Στην υποτακτική και την προστακτική τα σύνθετα 

ρήματα δεν παίρνουν ποτέ εσωτερική αύξηση.  
 
 
 
 
 


